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Abstract (en)
The spacer for reinforcement elements of concrete structures has a profiled load-bearing member (1) onto which a number of supports (6) are
plugged. Each support (6) is of an A-shaped design in side view and has, in its upper part, a transverse web (7) in order to form a plug-through
opening (8) for the load-bearing member (1). The load-bearing member (1) has a double-T profile having a web (2), at the foot end of which there
is arranged a relatively wide foot beam (3) and on the upper half of which there is arranged a transverse beam (4) having a somewhat longer length
than the inside width of the plug-through opening (8) at this point, and the head end (5) of which serves as bearing surface for the reinforcement
elements. A spacer of this type has a high degree of stability and can be produced with a relatively low amount of outlay and material. Moreover, the
upper part of the support serves as a stop for the accurate laying of the reinforcement elements. <IMAGE>

Abstract (de)
Der Abstandhalter für Bewehrungselemente von Betonbauwerken weist einen profilierten Träger (1) auf, auf den eine Anzahl Böcke (6) aufgesteckt
sind. Jeder Bock (6) ist in der Seitenansicht A-förmig ausgebildet und weist in seinem oberen Teil einen Quersteg (7) auf, um eine Durchsteck-
Oeffnung (8) für den Träger (1) zu bilden. Der Träger (1) weist ein Doppel-T-Profil auf, mit einem Steg (2), an dessen Fussende ein breiterer
Fussbalken (3) und an dessen oberen Hälfte ein Querbalken (4) mit einer etwas grösseren Länge als die lichte Weite der Durchsteck-Oeffnung (8)
an dieser Stelle angeordnet sind und dessen Kopfende (5) als Auflagefläche für die Bewehrungselemente dient. Ein solcher Abstandhalter weist
eine grosse Standfestigkeit auf und kann mit relativ geringem Aufwand und Material angefertigt werden. Ausserdem dient das Oberteil des Bockes
als Anschlag für das genaue Verlegen der Bewehrungselemente. <IMAGE>
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